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In de ambtelijke reactie op het advies van de verdiepende gesprekken adviesraad Sociaal 
domein kunnen we lezen dat de informatie te versnipperd is en dat dit ook als knelpunt 
wordt gezien. Er wordt gewerkt aan een toegankelijke sociale kaart. 

1. Kunt U aangeven in wat voor vorm de sociale kaart gemaakt gaat worden?

Antwoord:
Op dit moment zijn twee studenten van de Avans Hogeschool bezig met de uitvoering van 
een onderzoek over een breed toegankelijke sociale kaart voor inwoners. Welke vorm een 
dergelijke sociale kaart moet krijgen, vormt een van de onderzoeksvragen. De studenten 
bevragen in het traject partners, inwoners, collega’s, andere gemeenten en landelijke 
organisaties die actief zijn in de ontwikkeling van sociale kaarten voor gemeenten. 

2. Kunt U aangeven wanneer we deze kunnen verwachten?

Antwoord: 
De studenten ronden als alles volgens planning gaat in juni hun onderzoek af met een 
advies. Vanuit daar gaan we na hoe we opvolging kunnen geven aan het advies en tot de 
uitvoering over kunnen gaan. Wanneer een vernieuwde / nieuwe sociale kaart kan worden 
opgeleverd, hangt af van de inhoud van het advies en de omvang van de aanbevelingen. Wij 
streven er wel naar deze dit jaar op te leveren. 

We lezen terug dat de wijkmakelaar en de welzijnswerker veel ingezet gaan worden. Deze 
zijn helaas nog niet goed genoeg bekend bij onze inwoners. 

3. Kunt U aangeven hoe de bekendheid vergroot gaat worden?

Antwoord:
Bekendheid wordt vergroot door bijvoorbeeld het ‘present werken in de wijk’. Dit is de manier 
waarop jongerenwerkers werken, namelijk aanwezig zijn op straat en daar proactief contact 
maken met inwoners. Meer bekendheid wordt ook gerealiseerd door proactief contact te 
zoeken en verbinding te maken met bijvoorbeeld bewonersgroepen, verenigingen, lokale 
ondernemers, maar ook huisartsen, Thuisvester etc. Sleutelfiguren binnen een wijk zijn ook 
een belangrijke schakel waar de verbinding mee wordt gezocht. Elke wijk kent wel één of 
meerdere sleutelfiguren. Zij zijn de oren en ogen van de wijk en hebben een verbindende 
rol. Uiteraard zal de vernieuwde / nieuwe sociale kaart ook bijdragen aan meer bekendheid 
en een betere vindbaarheid. Voor de wijkmakelaars geldt daarnaast dat hun aanwezigheid in 
sociale en traditionele media een vergroting van hun naamsbekendheid moet opleveren. 

4. Kunt U aangeven op welke termijn dit gaat gebeuren?

Antwoord: 
Dit is al volop gaande en is een proces dat continue aandacht en inzet vraagt. 



5. Kunt u een goed voorbeeld geven van een omgekeerde toets?

Antwoord: 
Op pagina 25 van de visie staat een voorbeeld van de omgekeerde toets. Ter illustratie en 
ter verduidelijking vindt u bijgevoegd ook het casusboekje van Stimulansz: “Mogelijk maken 
wat nodig is met de omgekeerde toets.” 

We gaan bewegen naar de voorkant, vroegtijdige inzet en ondersteuning voordat problemen 
serieus beginnen te worden. Dit willen we doen doormiddel van vrij toegankelijke 
voorzieningen meer in te gaan zetten. Er zijn er nu een aantal in Oosterhout.

6. Kunt U aangeven wanneer we nieuwe vrij toegankelijke voorzieningen kunnen gaan 
verwachten?

Antwoord: 
We verwachten in de tweede helft van dit jaar een vrij toegankelijke locatie te kunnen 
opstarten in de Pannehoef. Daarnaast werken we regionaal aan de uitvoering van het 
versterkingsplan tegen dak- en thuisloosheid regio Breda 2020-2021. Uw raad is hierover per 
brief geïnformeerd in november 2020. Dit plan bevat belangrijke acties die niet alleen in 
Breda, maar ook in de andere gemeenten in de regio plaatsvinden. Gemeente Breda 
ontvangt financiële middelen van het Rijk voor de uitvoering van alle acties uit het 
versterkingsplan. Binnen deze samenwerking zijn we voornemens (in pilotvorm) met enkele 
nieuwe vrij toegankelijke voorzieningen, onder meer gericht op ontmoeting en het 
ontwikkelen van talenten, te starten in Oosterhout. Daarnaast voeren we op dit moment 
gesprekken met een zorgaanbieder van dagbesteding over de vraag of deze mogelijkheden 
ziet om een vrij toegankelijke voorziening in Oosterhout te realiseren. Ook dit bevindt zich in 
een verkennende fase. De omstandigheden rondom de COVID-19 situatie kunnen van 
invloed zijn op de planning voor wat betreft openstelling van nieuwe voorzieningen.  

7. Kunt U aangeven op welke plaatsen (demografisch) deze gaan komen? 

Antwoord: 
Behalve de Pannehoef is er nog geen keuze gemaakt voor wat de betreft de exacte locatie 
van nieuwe vrij toegankelijke voorzieningen. Dit is een onderwerp / thema dat wordt 
meegenomen in de verkennende fase van bovengenoemde trajecten. Voor de keuze van 
een bepaalde locatie kijken we onder andere naar het volgende:
- ligging ten opzichte van andere vrij toegankelijke voorzieningen in de omgeving;
- het aantal afgegeven indicaties in de omgeving;
- leeftijdsopbouw van de mensen die in de omgeving wonen;
- de sociaal-economische status van deze groep.   
Ook de monitor Sociale Kracht kan belangrijke inzichten geven voor het kiezen van een 
locatie.

In collegevoorstel van 3 maart betreffende het Sociaal Wijkteam : staat dat er “na een 
uitgebreid proces volgens de bepalingen van ‘overgang van onderneming’ maken de 
medewerkers van het SWT, op een enkele uitzondering na, sinds 1 januari 2021 onderdeel 
uit van de gemeentelijk organisatie. 

8. Kunt U toelichten wat de enkele uitzondering is?

Antwoord: 
De uitzondering betreft medewerkers die in de loop van 2021 met pensioen zullen gaan. Om 
te voorkomen dat ze vlak voor hun pensioen nog over moeten stappen naar een ander 
pensioenfonds hebben deze medewerkers gevraagd of zij vanuit de stichting SWT over 



konden stappen naar Surplus. Deze personen zijn dus niet in dienst van de gemeente, maar 
worden vanuit Surplus gedetacheerd naar het Sociaal Team van de gemeente. 
 


